
MIKKELIN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA  7/ 2023  
NUORISOVALTUUSTO 

 
Aika: Sunnuntai 13.8.2023 klo 10:00 
Paikka: Yöveden Ateljeekoti – Nuva ryhmäytys 
 
Läsnäolijat: Ainala Lilja 
 Heiskanen Miska 
 Hirwa Gabriel 
 Hone Lisa  
 Jalkanen Tuuli 

Kauppinen Siiri 
 Kinnunen Elli 
 Kortelainen Alva 
 Kosonen Niilo  
 Lahtinen Anni  
 Lindstedt Otto  
 Mattsson Emmi  
 Niemeläinen Sebastian  
 Nikula Jere  
 Pelkonen Elsi 
 Pullinen Kerttu 

Rajabi Abalfazl  
Salminen Olivia, varajäsen  
Siekkinen Miia-Marie 
Tiihonen Toivo 
Tuunainen Elsa 
Vilhunen Iida 
Lastuniemi Jani, Nuorisosihteeri 
Helmola Julia, Nuoriso-ohjaaja 

 
Asiat: 
87 § KOKOUKSEN AVAUS 
Kokous avattiin ajassa 10:03. 
 
88 § KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS SEKÄ LÄSNÄ OLEVIEN TOTEAMINEN 
Kokous on laillinen ja päätösvaltainen.  
 
89 § PÖYTÄKIRJAN TARKASTAJIEN JA ÄÄNTENLASKIJOIDEN VALINTA 
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Jere Nikula ja Elsi Pelkonen. 
 
90 § TYÖJÄRJESTYKSEN HYVÄKSYMINEN 
Työjärjestys hyväksyttiin. 
 
91 § HULIVILIKARNEVAALI 1.7.2023 - YHTEENVETO 
Nuorisovaltuusto oli jälleen mukana pitämässä omaa työpajaa/pistettä Hulivilikarnevaalissa 1.7.2023. Nuvalla oli lapsille 
suunnattu disco, joka järjestettiin Mikkelipuistossa. Valmistelut olivat hieman myöhässä, kun teltan pystytys viivästyi 
hieman. Muuten tapahtuma oli onnistunut ja työpajassa vieraili noin 30–40 lasta.  

92 § SYYSBREIKKI 2023 
Syysbreikki järjestetään jälleen lauantaina 21.10.2023 Kauppakeskus Stellassa klo 17-21:30. Kokouksessa käytiin läpi 
ryhmätöiden tuloksia, jossa ryhmät esittelivät mahdollisia toimijoita ja aktiviteettejä tapahtumassa. Tapahtumassa on 
jälleen toimijoiden esittelyä klo 17-18:30. Nuorisoryhmien esityksiä klo 18:45-20:15. Tapahtuman päättää artisti 
Sexmanen keikka klo 20:30-21:15. Kokouksessa nostettiin esille, että tapahtumassa Nuvalla voisi olla oma piste ja että 
tapahtumassa pitäisi olla hiljainen tila, narikka, vesipiste, rannekkeet, yhteisöllinen taulu/kuvauspiste, sohvia, 
yhteiskuljetus (Anttola, Ristiina, Haukivuori, Otava/Rantakylä). Seuraavassa kokouksessa käymme läpi työtehtävät ja 
tarkemmat aikataulut sekä käymme läpi nuorisoryhmien hakemukset tapahtumaan. 
 
 



93 § MIKKELIN KASVUSUUNNITELMA + MIKKELIN TURVALLISUUS 
Puheenjohtaja Anni Lahtinen halusi saada nuorisovaltuustolta aiheita, ajatuksia ja nuorten ääntä esille tulevaa kokousta 
varten, jossa käsitellään Mikkelin elinvoimansuutta ja kasvua. Kokoukseen osallistuu Anni Lahtinen, Miia-Marie Siekkinen 
ja Sebastian Niemeläinen.  
 
Kokouksessa nostettiin esille, että kaupungin olisi tärkeää olla houkutteleva kaupunki opiskelijoille. Siksi on tärkeää 
panostaa esim. lukiokoulutukseen. On myös pidettävä huoli, että kaupungissa on hyvät harrastusmahdollisuudet ja 
julkinen liikenne. On erittäin tärkeää miettiä tarkkaan tulevia lakkauttamiskohteita. Kaupungin ja keskusta-alueen pitäisi 
myös näyttää hyvältä ja olla houkutteleva, ja olisi tärkeää, ettei rakennusten anneta rapistua ruman näköisiksi. Nuorten 
mielestä on tärkeää tukea yrittäjiä kaupungissa ja että työpaikkoja olisi tarjolla nuorille riittävästi. Kokouksessa puhuttiin 
myös kehityskohteista, joita jäsenet haluaisivat kehittää Mikkelissä. Näitä olivat mm. satama-alue, veturitallit, kirjastot. 
 
Myös Poliisi on ottanut yhteyttä Anniin ja pyytänyt havaintoja nuorisovaltuustolta nuorten turvallisuutta koskien. Nuoret 
nostivat esille, että olisi hyvä saada Poliisi enemmän esille nuorten keskuudessa. Huolestuttavia aiheita Mikkelissä on 
tällä hetkellä nuorten mielestä turvattomuus/väkivallan uhka (jotkut kantavat mm. teräaseita), sähkötupakan 
yleistyminen ja päihteet.   
 
94 § YOUNG MIKKELI HAKEMUKSET 
Nuorisovaltuusto oli vastaanottanut yhden hakemuksen käsiteltäväksi. Nuorisovaltuuston jäsen Alva Kortelainen oli ollut 
mukana tekemässä hakemusta, joten hän oli jäävi ja poistui kokouksesta hakemuksen käsittelyn ajaksi.  
 
Nuorisosihteeri esitteli hakemuksen. Nuorisoporukka Haukivuorelta haluavat saada kotalaavun hankittua 
koulukeskuksen alueella. Nuoret ovat toivoneet itselleen ja muille kyläläisille kokoontumispaikkaa ja sadesuojaa 
Haukivuoren keskusta-alueelle. Idea olisi tärkeä toteuttaa, koska se luo nuorten keskuudessa lisää yhteishenkeä ja antaa 
uuden kokoontumispaikan nuorille ja se lisää yhteenkuuluvuutta. Kotalaavu olisi myös koulun ja nuorisotilan 
käytettävissä sekä myös muiden asukkaiden. Nuoret ovat saaneet hankkeeseen mukaan alueen nuoriso-ohjaajan sekä 
koulun ja aluetoimikunnan. Ryhmä hakee 2 000–4 000 € tukea Young Mikkeli perintörahoista hanketta varten. 
 
Nuorisovaltuusto kävi hyvää ja laadukasta keskustelua asiasta. Kaikkien mielestä hanke on tärkeä ja sitä tulee tukea. 
Vastaavanlainen hanke myönnettiin Otavaan vuonna 2022, joka saatiin päätöksen kesällä 2023. Nuorisovaltuusto totesi, 
ettei ole vielä jakanut niin paljon varoja tänä vuonna ja kun myös hinnat ovat nousseet, niin nuorisovaltuusto päätti 
yksimielisesti ehdottaa hankkeelle 100 % rahoitus ja 4 000 €.  
 
Päätös: Mikkelin nuorisovaltuuston ehdottaa Haukivuoren kotalaavu hankkeelle 4 000 € Young Mikkeli 
perintörahoista. Nuorisosihteeri vie ehdotuksen eteenpäin kaupunginjohtajalle hyväksyttäväksi. 
 
95 § KAUPUNGINVALTUUSTON, LAUTAKUNTIEN JA TYÖRYHMIEN KUULUMISET 
Anni Lahtinen kertoi, että Kaupunginvaltuustossa ei ole pidetty kokousta. 
 
Niilo Kosonen kertoi, että kasvatus ja opetuslautakunnan kokouksessa kesäkuun lopussa ei ollut niin paljon nuoria 
koskevia asioita. Siellä käsiteltiin lukion ja peruskoulujen opiskeluhuoltosuunnitelmat. Saimaanportin AV-laitteiden 
valinnasta oli tehty valitus. 
 
Elsi Pelkonen kertoi, että Kaupunkikehityslautakunnassa ei ole pidetty kokousta. 
 
Miska Heiskanen kertoi, että hän oli ollut edustamassa nuorisovaltuustoa Otavan kodan avajaisissa 19.7.2023.  
 
96 § NUORISOVALTUUSTON ESITTÄMÄT ASIAT 
Ei asioita. 
   
97 § SEURAAVA KOKOUS 
Seuraava kokous pidetään 26.9.2023 klo 17:00 Virastotalon saunaosastossa. 

 
98 § KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
Kokous päättyi klo 11:27. 


